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XVI  Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego V kadencji 
 

Protokół z dnia 28 marca 2017 roku 
 

Nr XVI/17 
 
XVI Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego miała miejsce w siedzibie Starostwa 

Powiatowego we Wrocławiu, przy ul. Kościuszki 131, w sali 118. Zgodnie z listą obecności 
(zał. nr 1 do niniejszego protokołu) wzięło w niej udział 25 Radnych. Z powodu spóźnienia, 
Radny D. Jedynak uczestniczył od punktu 2, Radny A. Wąsik od punktu 4. porządku Sesji. 
 

Punkt 1. Otwarcie Sesji 
 

O godz. 13.40 Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego p. R. Jaroń, stwierdzając 
prawomocność obrad, otworzył Sesję. Powitał Radnych, Zarząd Powiatu Wrocławskiego, 
Panią Skarbnik, Pana Sekretarza, przybyłych Gości, w szczególności: 
Panią Marzenę Horbaczewską – Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Wrocławiu 
i Zastępcę Dyrektora PUP – Pana Rafała Niewiadomskiego, Pana Sylwestra Dąbka – Z-cę 
Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Wrocławiu, Pana Pawła 
Wróblewskiego - Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Wrocławiu, Pana 
Krzysztofa Niementowskiego – Powiatowego Lekarza Weterynarii we Wrocławiu 
oraz  Pana Dariusza Kokornaczyka - Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu. 
Przewodniczący Rady pogratulował Panu Komendantowi D. Kokornaczykowi objęcia 
stanowiska i życzył owocnej pracy na rzecz bezpieczeństwa mieszkańców Powiatu 
Wrocławskiego. 
 
Punkt 2. Przyjęcie porządku XVI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
Wraz z przesłanym zaproszeniem, Radni otrzymali porządek XVI Sesji:  
1. Otwarcie Sesji. 
2. Przyjęcie porządku XVI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
3. Przyjęcie protokołu XV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
4. Sprawozdanie Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu z działalności w 2016 roku.  
5. Sprawozdanie Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Wrocławiu 

z działalności w 2016 roku.  
6. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy we Wrocławiu w 2016 roku.  
7. Sprawozdanie z działalności Państwowego Powiatowego Inspektoratu Sanitarnego 

we Wrocławiu w 2016 roku.  
8. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego, 
9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wrocławskiego. 
10. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2017. 
11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz 

Gminy Kąty Wrocławskie. 
12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres pięciu lat 

nieruchomości stanowiących własność Powiatu Wrocławskiego. 
13. Uchwała w sprawie pozbawienia drogi nr 1983D kategorii drogi powiatowej. 
14.  Uchwała w sprawie przekazania Burmistrzowi Miasta i Gminy Sobótka zadania 

zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 2075D w m. Sobótka, gmina 
Sobótka w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 
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15. Uchwała w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Żórawina zadania zarządzania 
odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 1954D i 1957D w m. Bogunów 
oraz nr 1956D w m. Galowice, gmina Żórawina w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

16. Uchwała w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych 
w Powiecie Wrocławskim do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo 
oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych. 

17. Uchwała w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych dla Powiatu Wrocławskiego 
na realizację zadań w ramach rehabilitacji zawodowej i społecznej w roku 2017. 

18. Interpelacje i zapytania Radnych. 
19. Wnioski i oświadczenia. 
20. Zamknięcie XVI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego.  
 
Radny P. Chmurzyński zgłosił wniosek w imieniu Klubu Radnych PiS o zdjęcie z porządku Sesji 
punktu 12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres pięciu 
lat nieruchomości stanowiących własność Powiatu Wrocławskiego. 
Jak uzasadnił, jest to zbyt ważny temat, aby w tak krótkim czasie podejmować strategiczną 
decyzję dla Powiatu, Powiatowego Zespołu Szkół nr 1 w Krzyżowicach, dla jej nauczycieli 
i uczniów. Ponadto zaznaczył, że temat ten nie był analizowany przez wszystkie Komisje.  
 
Więcej wniosków co do zmiany porządku obrad nie było.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Radnego P. Chmurzyńskiego o zdjęcie 
z porządku Sesji punktu 12-tego. 
 
Za przyjęciem wniosku głosowało 9 Radnych, przeciw – 15 Radnych. 
Wniosek nie uzyskał wymaganej bezwzględnej większości głosów i nie został przyjęty. 
 
Następnie przegłosowano cały porządek obrad.  
Większością 15 głosów „za”, przy 3 przeciwnych i 5 wstrzymujących się, Rada Powiatu 
Wrocławskiego przyjęła porządek XVI Sesji w przedstawionym powyżej kształcie zaproponowanym 
w dn. 21 marca 2017 r. przez Przewodniczącego Rady PW.  
Jedna osoba nie wzięła udziału w głosowaniu.   

Punkt 3. Przyjęcie protokołu XV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
Protokół z XV Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego z dn. 30 stycznia 2017 r. został przyjęty 
jednogłośnie (24 głosy „za”).   
 
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu: 
 
Punkt:  4,5,6,7 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z przedstawionym porządkiem Sesji, w dniu 
dzisiejszym zostaną przedstawione sprawozdania z działalności: Komendy Miejskiej Policji 
we Wrocławiu, Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej we Wrocławiu, 
Powiatowego Urzędu Pracy i Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego 
we Wrocławiu. 
W systemie eSESJA w zakładce INFORMATOR zostało zamieszczonych 7 sprawozdań 
z działalności służb, inspekcji i straży za 2016 rok, w tym: sprawozdanie z pracy PCPR 
we Wrocławiu wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej, sprawozdanie 
Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Powiecie Wrocławskim 
oraz Powiatowego Rzecznika Konsumentów we Wrocławiu. W zakładce tej zamieszczone 
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jest również Sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej w roku 
2016.  
Przewodniczący Rady poprosił o głosy w sprawie tych sprawozdań w punkcie: Wnioski 
i oświadczenia. Płyta CD zawierająca wszystkie sprawozdania znajduje się w załączeniu 
do protokołu (zał. 2). 
 
Zostały przedstawione sprawozdania: 
 
Sprawozdanie Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu z działalności w 2016 roku 
- przedstawił mł. insp. Dariusz Kokornaczyk Komendant Miejski Policji we Wrocławiu; 
 
Sprawozdanie Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Wrocławiu 
w 2016 roku – przedstawił st. bryg. mgr inż. Tomasz Newlaczyl - Komendant Miejski PSP 
we Wrocławiu;  
 
Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy we Wrocławiu w 2016 roku – 
przedstawiła p. Marzena Horbaczewska – Dyrektor PUP we Wrocławiu; 
 
Sprawozdanie z działalności Państwowego Powiatowego Inspektoratu Sanitarnego 
we Wrocławiu w 2016 roku – przedstawił p. Paweł Wróblewski Państwowy Powiatowy 
Inspektor Sanitarny we Wrocławiu. 
 
W związku z tym, że na Sesji obecny był też Pan Krzysztof Niewęgłowski – Powiatowy 
Lekarz Weterynarii,  Przewodniczący Rady poprosił Go o zabranie głosu. Pan K. 
Niewęgłowski przedstawi krótką informację nt. sytuacji weterynaryjnej i epidemiologicznej 
zwierząt na terenie Powiatu Wrocławskiego.  
 
Następnie Przewodniczący Rady oddał głos Ks. Cezaremu Chwilczyńskiemu – 
Dyrektorowi Katolickiego Radia Rodzina, który poprosił Radę Powiatu Wrocławskiego 
o wsparcie projektu DAR DLA ALEPPO, dotyczącego odbudowy i wyposażenia Szpitala św. 
Ludwika w Aleppo. Radni otrzymali materiały informacyjne nt. tego Projektu oraz pojemniki 
do zbiórki pieniędzy. Ksiądz Dyrektor zapowiedział, że pieniądze ze zbiórki pieniędzy 
zostaną odebrane od Radnych w czerwcu. Organizatorzy stawiają sobie za cel zebranie 
w sumie 317 tys. EURO. 
 
Po wystąpieniach, o godz. 15.10 Przewodniczący R. Jaroń ogłosił 10 min. przerwę 
w obradach. 
Po przerwie wznowiono obrady w obecności 22 Radnych. Na Salę obrad nie powrócili Radni:  
D. Jedynak, B. Kosterska, H. Kuryś. 
 
Punkt 8. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego 
Przewodniczący Rady przypomniał o obowiązku złożenia przez Radnych oświadczeń 
majątkowych za rok 2016. Stosownie do art. 25 c  ust. 3, oświadczenia należy złożyć 
w terminie do 30 kwietnia 2016 r. w dwóch oryginalnych egzemplarzach. Przypomniał, że do 
oświadczeń należy dołączyć podpisane kopie zeznania podatkowego PIT. 
Ponadto poinformował, o wpłynięciu w dn. 30.01.2017 r. opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej we Wrocławiu o prawidłowości planowanej kwoty długu przedstawionej 
w Uchwałach Rady Powiatu Wrocławskiego z dn. 21 grudnia 2016 r.: nr XIV/104/16 
w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego 
oraz nr XIV/105/16 w sprawie uchwalenia budżetu PW na rok 2017. 
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Opinia jest pozytywna. Została ona zamieszczona w systemie eSESJA z zakładce 
INFORMATOR. 
Przewodniczący Rady podziękował Panu Radnemu Pawłowi Filipczakowi oraz Pracownikom 
Starostwa za aktywne reprezentowanie Powiatu Wrocławskiego w XIV HALOWYM 
TURNIEJU PIŁKI NOŻNEJ SAMORZĄDOWCÓW w Jordanowie Śl. W dn. 25.02.17 r.  
Na zakończenie Pan Przewodniczący zapowiedział, że następna Sesja Rady odbędzie się 
w dn. 30 maja 2017 r. i będzie to Sesja absolutoryjna. 

 
Następnie Pan Starosta przedstawił informacje Zarządu Powiatu Wrocławskiego. 
Na wstępie poinformował, że w okresie międzysesyjnym odbyło się 8 posiedzeń Zarządu 
Powiatu Wrocławskiego, na których podjęto 32 Uchwały. 
Starosta przedstawił zestawienie inwestycji i robót utrzymaniowych wykonywanych 
na drogach powiatowych: 
I. Zadania realizowane w ramach Programu „Bezpieczna droga” – inwestycje  

rozpoczęte w 2016 roku i planowane do realizacji w roku 2017: 
- budowa chodnika w m. Chrząstawa Wielka - zadanie współfinansowane przez Gminę 
Czernica – nadal trwa realizacja zadania, planowany termin realizacji do końca marca 2017 r.; 
- budowa chodnika w m. Domasław - zadanie współfinansowane przez Gminę Kobierzyce – 
nadal trwa realizacja zadania; 
- budowa chodnika w m. Sośnica - zadanie współfinansowane przez Gminę Kąty 
Wrocławskie – trwa realizacja zadania; w dniu 23 marca 2017 r. odbył się odbiór częściowy 
zadania; 
- budowa chodnika w m. Groblice i Zębice - zadanie planowane do współfinansowania przez 
Gminę Siechnice – dokumenty niezbędne do ogłoszenia przetargu zostały opracowane; 
obecnie trwają rozmowy z Gminą Siechnice na temat doprecyzowania zapisów umowy 
o wspólne finansowanie realizacji tego zadania; po osiągnięciu porozumienia i ostatecznym 
zapewnieniu środków finansowych na realizację zadania zostanie ogłoszony przetarg 
na wyłonienie Wykonawcy zadania;  
Nadal trwa opracowanie dokumentacji projektowej dla budowy chodnika w m. Garncarsko - 
zadanie współfinansowane przez Gminę Sobótka – termin realizacji zadania 
został przedłużony do końca maja 2017 r. 
 
Zarząd Powiatu Wrocławskiego zaakceptował wykaz inwestycji planowanych do realizacji na 
drogach powiatowych w roku 2017 (w tym zadań w ramach programu „Bezpieczna droga”) 
oraz propozycję zadań planowanych do uzyskania dofinansowania w ramach „Narodowego 
Programu Przebudowy Dróg Lokalnych” w roku 2017, przewidzianych do realizacji w roku 
2018 (Czernica - Wojnowice, Długołęka - Szczodre). Propozycje te zostały przedstawione na 
Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji Rady Powiatu Wrocławskiego w dniu 23 marca 
2017 r. W przypadku zadań planowanych do realizacji w ramach programu „Bezpieczna 
droga” obecnie trwa weryfikacja terenowa zaproponowanych przez gminy lokalizacji 
oraz weryfikacja kosztów i zakresów tych inwestycji. 
 
II. Zadania w ramach polepszenia parametrów technicznych dróg tzw. „nakładki”: 
- droga powiatowa nr 1939D – na odcinku dł. 0,9 km w miejscowości Żerniki Wrocławskie (ul. 
Parkowa), gmina Siechnice – planowane zakończenie zadania do końca marca 2017 r.; 
- droga powiatowa nr 1946D – na odcinku dł. ok. 1,9 km od drogi powiatowej nr 1942D k/Rynakowic 
do miejscowości Milejowice, gmina Żórawina – zadanie zakończone i rozliczone. 
Obecnie planowane jest do realizacji zadanie pn. „Modernizacja dróg powiatowych 
na obszarze działania Obwodów Drogowych w Sulimowie i w Mirosławicach na terenie 
powiatu wrocławskiego w podziale na części – część I w podziale na 2 zadania”: 



5 

 

- Zadanie nr 1 – Modernizacja drogi powiatowej – ulicy Wrocławskiej i Świdnickiej (dawnej 
drogi  nr K35) w miejscowości Tyniec Mały na odcinku dł. ok. 1,76 km – od ul. Dolnej (od 
strony Wrocławia) do ul. Szkolnej (kierunek Małuszów), gmina Kobierzyce; 
- Zadanie nr 2 – Modernizacja drogi powiatowej nr 1941D na odcinku dł. ok. 1,74 km od m. 
Święta Katarzyna do m. Łukaszowice, gmina Siechnice. 
 
III. Zadania inwestycyjne: 
Przebudowa drogi powiatowej nr 2000D na odcinku od zjazdu z autostrady A4 przez 
miejscowości Kilianów, Piławę, Milin do Mietkowa, która stanowi bezpośrednie połączenie 
z siecią TEN-T obszarów aktywności gospodarczej powiatu wrocławskiego i powiatu 
świdnickiego w podziale na dwa zadania (zadanie dofinansowane ze środków Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Dolnośląskiego) – został rozstrzygnięty przetarg na 
wyłonienie wykonawców dokumentacji projektowej i zostały zawarte umowy z dwoma 
Wykonawcami opracowującymi dokumentację projektową dla odcinków 1-4 i 5-6. 
Zakończenie prac projektowych planowane jest na koniec czerwca bieżącego roku. 
Zostały również opracowane i przekazane do Wydziału Zamówień Publicznych dokumenty 
w zakresie przeprowadzenia procedury przetargowej dla zadań inwestycyjnych w Glinicy 
(gm. Jordanów Śląski) i Groblice-Zębice (gm. Siechnice). Realizacja tych zadań będzie 
współfinansowana przez gminy w ramach programu „Bezpieczna droga”. 
 
Następnie Pan Starosta przedstawił  bieżące informacje z prac Zarządu Powiatu 
Wrocławskiego. 
W związku z kończącymi się z dniem 31 grudnia 2017 r. umowami zawartymi między 
Powiatem Wrocławskim, a Caritas Archidiecezją Wrocławską, dotyczącymi działalności 
Domu Dziecka im. św. Mikołaja Caritas Archidiecezji Wrocławskiej i Mieszkania 
Chronionego w Kątach Wrocławskich, Zarząd Powiatu Wrocławskiego na posiedzeniu w 
dniu 1 marca 2017 r. podjął decyzję o utworzeniu i prowadzeniu przez Powiat z dniem 1 
stycznia 2018 r.: 
- Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej typu Interwencyjnego z limitem miejsc 7, 
- Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej typu Socjalizacyjnego nr 1 z limitem miejsc 14, 
- Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej typu Socjalizacyjnego nr 2 z limitem miejsc 14,   
- Mieszkania Chronionego z limitem miejsc 5,  
natomiast z dniem 1 lipca 2018 r.:  

- Powiatowego Ośrodka Wsparcia – Środowiskowego Domu Samopomocy z limitem miejsc 
30, 
-  Klubu Seniora z limitem miejsc 30. 
Gmina Kobierzyce przyznała od dnia 1 lutego 2017 r.  mieszkanie w centrum Kobierzyc, 
wieloletniemu wychowankowi Domu Dziecka - mieszkańcowi naszego Powiatu, który przez 
ostatnich kilka lat korzystał z Mieszkania Chronionego w Kątach Wrocławskich. 
 
Pan Starosta przedstawił także informacje na sesję Rady Powiatu Wrocławskiego w zakresie 
zadań realizowanych przez Wydział Funduszy Zewnętrznych i Rozwoju. 
Poinformował, że zostały złożone 3 wnioski o dofinansowanie ze środków unijnych 
do kolejnych naborów w ramach RPO WD na lata 2014-2020: 
- w dniu 10 stycznia 2017 r. został złożony wniosek o dofinansowanie Projektu pn. "Aktywni 
mieszkańcy Powiatu Wrocławskiego". Wnioskodawcą był Powiat Wrocławski, podmiotem 
realizującym - Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie we Wrocławiu. Realizację projektu 
zaplanowano na okres od 1 września 2017 r. do 30 czerwca 2019 r. Wartość projektu wynosi 
866.951,25 zł, wnioskowana wartość dofinansowania dla Powiatu Wrocławskiego to 
736.071,25 zł 
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- w dniu 7 lutego 2017 r. został złożony wniosek o dofinansowanie Projektu pn. ,,Zwiększenie 
dostępu do usług społecznych poprzez przebudowę, remont i wyposażenie Domu Dziecka w 
Kątach Wrocławskich wraz z zagospodarowaniem terenu”.  Wnioskodawcą był Powiat 
Wrocławski. Realizację projektu zaplanowano na  okres od 30 grudnia 2016 r. do 30 sierpnia 
2019 r. Wartość projektu wynosi 3 355 929,25 zł, wnioskowana wartość dofinansowania dla 
Powiatu Wrocławskiego to 2 626 955,08 zł..  

- w dniu 28 lutego 2017 r. został złożony wniosek o dofinansowanie Projektu pn. "Rozwój 
szansą na przyszłość ". Jest to projekt partnerski, jego wnioskodawcą była Fundacja 
Eudajmonia z Polkowic (Partner Wiodący Projektu), natomiast Powiat Wrocławski jest 
Partnerem projektu. Realizację projektu zaplanowano na okres od 1 września 2017 r. do 31 
lipca 2019 r. Wartość projektu wynosi 853.748,25 zł, wnioskowana wartość dofinansowania 
dla Powiatu Wrocławskiego to 798.748,25 zł. 

 
Przedstawiona została również  informacja dot. podpisania w dniu 20 lutego 2017 r. umowy 
o dofinansowanie projektu pn. „Poprawa efektywności energetycznej oraz ograniczenie 
niskiej emisji w budynkach Powiatowego Zespołu Szkół nr 1 w Krzyżowicach”. Całkowita 
wartość projektu wynosi 3.554.805 zł, kwota dofinansowania to 1.604.449 zł. Realizację 
projektu zaplanowano na lata 2016 - 2018.  

 
Kolejna informacja dotyczyła Gali inaugurującej rozpoczęcie realizacji projektu pn. „Mam 
zawód – mam szansę”. W dniu 30 marca 2017 r. w Powiatowym Zespole Szkół Nr 1 
w Krzyżowicach odbędzie się Gala Inaugurująca projekt pn. "Mam zawód – mam szansę". 
Celem projektu jest poprawa jakości kształcenia i dopasowanie systemów kształcenia 
i szkolenia do potrzeb rynku pracy w Powiatowym Zespole Szkół Nr 1 w Krzyżowicach. 
Projekt ma charakter partnerski. Partnerem Wiodącym i Liderem projektu jest firma Syntea 
SA z Lublina, natomiast Powiat Wrocławski jest Partnerem projektu. Wartość projektu, 
realizowanego w latach 2017-2018, wynosi 1 265 664 zł, natomiast wartość dofinansowania - 
1 191 288 zł.  
 
Na zakończenie Pan Starosta przedstawił sprawozdania ze spotkań i konferencji: 
- W ramach Kwalifikacji Wojskowej 2017 od 27 lutego 2017 r. do 31 marca 2017 r. 
w powiecie wrocławskim trwa działalność Powiatowej Komisji Lekarskiej. W 2017 r. 
kwalifikacją wojskową w gminach powiatu wrocławskiego zostało objętych 795 osób, z tego 
w roczniku podstawowym (tj. ur. 1998 r) 715 mężczyzn, natomiast z roczników starszych 80 
mężczyzn. W ramach kwalifikacji obowiązkiem stawiennictwa przed Powiatową Komisją 
Lekarską objętych jest również 10 kobiet, wskazanych przez WKU Wrocław. 
- Na terenie Powiatu Wrocławskiego odbywają się lekcje prawnicze, które odbyły się już 
w Siedlcach oraz Kiełczowie. Główne zagadnienia poruszane podczas lekcji dotyczą 
problemów konsumentów związanych z procesem składania reklamacji, zakupów 
dokonywanych drogą internetową oraz zagrożeń związanych ze stosowaniem przez 
przedsiębiorców nieuczciwych praktyk rynkowych.  
-7 marca w przeddzień Dnia Kobiet w Gminnym Centrum Kultury w Kobierzycach odbył się 
pierwszy Kongres Aktywnych Kobiet z Powiatu Wrocławskiego. W kongresie wzięło udział 
ponad 80 Pań - głównie Sołtyski, przedstawicielki Kół Gospodyń Wiejskich oraz działaczki 
z terenu naszego powiatu. 
- 16 lutego został podpisany protokół ustaleń pomiędzy Powiatem Wrocławskim, 
a Dolnośląskim Zespołem Parków Krajobrazowych w sprawie współpracy w 2017 roku. Jak 
co roku w miesiącach kwiecień- maj zostanie przeprowadzony konkurs ekologiczny pod 
nazwą „ Przyroda wokół nas”. Konkurs skierowany jest do uczniów piątych klas. Finał 
konkursu po raz pierwszy odbędzie się na terenie Uniwersytetu Przyrodniczego 
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we Wrocławiu. Ponadto odbędzie się cykl warsztatów ekologicznych w Borzygniewie 
dla   uczniów ze szkół podstawowych oraz gimnazjalnych z terenu powiatu. 
- 20-21 marca odbył się Konwent Powiatów Województwa Dolnośląskiego połączony 
ze Zgromadzeniem Związku Powiatów Województwa Dolnośląskiego. Podczas Konwentu 
podpisano umowę o dofinansowanie projektu „Platforma Elektronicznych Usług 
Geodezyjnych – PEUG”- która ma kosztować 51 milionów złotych, z czego 43,5 mln 
to wsparcie z Regionalnego Programu Operacyjnego. Będzie to wspólna platforma dzięki 
której zasoby geodezyjne w starostwach zostaną ujednolicone, a na mapach znajdą się także 
podziemne sieci i miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego. „Platforma 
Elektronicznych Usług Geodezyjnych" ma być gotowa już w 2018 roku. 
 
Punkt 9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyj ęcia wieloletniej prognozy 
finansowej Powiatu Wrocławskiego 
Przewodniczący Rady przypomniał, że w dniu 22 marca 2017 r. Zarząd PW przyjął 
autopoprawki do projektów uchwał: 

1. w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej PW, 
2. w sprawie zmian budżetu PW na rok 2017. 

Autopoprawki wraz z załączonymi do nich projektami uchwał, uwzględniającymi 
te autopoprawki zostały Radnym przesłane drogą elektroniczną i zamieszczone w systemie 
eSesja w dn. 22 .03.2017 r.  
 
Uzasadnienie do projektu wraz z autopoprawką omówiła  p. Małgorzata Dreiseitel – Cieślik – 
Skarbnik Powiatu Wrocławskiego.   
Zmiana związana jest z decyzją Ministerstwa Finansów, która zmienia kwoty planowane dla 
Powiatu Wrocławskiego odnośnie wpływów z  tytułu podatku dochodowego od osób 
fizycznych. Jest to zmiana zmniejszająca kwotę o ok. 20 tys. zł. Druga kwota dotyczy 
zwiększenia subwencji oświatowej o ok. 390 tys. zł. Następna zmiana dotyczy zabezpieczenia 
wydatków w roku 2017, zwiększenie zadania przedsięwzięcia budowy i modernizacji dróg 
o kwotę 2 mln. 800 tys. zł., natomiast w roku 2018 o kwotę 2 mln. zł. Pozostałe zmiany 
dotyczą zmian w strukturze wydatków m. in. zakupów inwestycyjnych, a zakupów bieżących 
i związane jest to ze zmianą charakteru planowanych zadań. Autopoprawka natomiast 
wprowadza możliwość sfinansowania programu funkcjonalno – użytkowego i studium 
wykonalności, o czym wspomniał p. Starosta, zadań w wysokości 100 tys. zł., po 50 tys. zł. 
na każde, jeśli chodzi o możliwość utworzenia w przyszłym roku Klubu Seniora w Domu 
Dziecka i Środowiskowego Domu Samopomocy w Kątach Wrocławskich. Oprócz tego 
zabezpieczenie kwoty 6 tys. 500 zł. w Młodzieżowym Ośrodku wychowawczym w związku 
z realizacją projektu realizowanego przez ten Ośrodek. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu Mienia Pan Mariusz Konopka przedstawił pozytywną 
opinię Komisji. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Wrocławskiego została podjęta jednogłośnie (22 głosami „za”). 
 
Punkt 10. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2017 
O omówienie tego punktu została poproszona Pani Skarbnik – M. Dreiseitel - Cieślik. 
Projektowana uchwała zawiera wszystkie elementy, o których mowa w punkcie poprzednim. 
Oprócz tego zawiera zmiany w strukturze wydatków między kulturą, a sportem, jak również 
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zabezpieczenie i zmiany poziomu dotacji dla jednostek publicznych i oświatowych. Są to 
również przesunięcia w strukturze między placówką w Wierzbicach a  Jaszkotlem. 
Autopoprawka ma charakter zabezpieczenia kwoty dla dwóch zadań: Klubu Seniora w Domu 
Dziecka i  Środowiskowego Domu Samopomocy w Kątach Wrocławskich oraz 6 tys. 500 zł 
wydatków inwestycyjnych dla Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu Mienia Pan Mariusz Konopka przedstawił pozytywną 
opinię Komisji. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2017 została podjęta 
jednogłośnie (22 głosami „za”). 
 
Punkt 11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
na rzecz Gminy Kąty Wrocławskie 
O omówienie tego punktu został poproszony Pan Zenon Gali zastępca Dyrektora Wydziału 
Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Starostwa. 
Zarząd Powiatu Wrocławskiego zwraca się z prośbą o wyrażenie zgody na nieodpłatne, 
bezterminowe służebności przesyłowe dla kanalizacji sanitarnej tłocznej oraz przepompowni 
w miejscowości Zabrodzie Gmina Kąty Wrocławskie. Zgoda ta pozwoli Kątom Wrocławskim 
wybudować kanalizację sanitarną zgodnie z wieloletnim planem finansowym, a dla Powiatu 
przyniesie korzyści w postaci uzbrojenie terenu. Działka, która przylega bezpośrednio do 
miejscowości Zabrodzie ma obszar 19 hektarów 9688 metrów i zostanie przy okazji 
uzbrojona. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu Mienia Pan Mariusz Konopka przedstawił pozytywną 
opinię Komisji. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz Gminy 
Kąty Wrocławskie została podjęta jednogłośnie (22 głosami „za”). 
 
Punkt 12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres 
pięciu lat nieruchomości stanowiących własność Powiatu Wrocławskiego 
O omówienie tego punktu został poproszony Pan Zenon Gali - zastępca Dyrektora Wydziału 
Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Starostwa. 
Zarząd Powiatu Wrocławskiego zwraca się z prośbą o wyrażenie zgody na wydzierżawienie 
ok. 440 hektarów na okres 5 lat. Obecnie grunty rolne są w użytkowaniu Powiatowego 
Zespołu Szkół nr 1 w Krzyżowicach. Według opinii Zarządu, najlepszą formą 
zagospodarowania jest wydzierżawienie tych terenów, szczególnie ze względu na to, że są 
zbędne do działań statutowych szkoły. Nie jest zadaniem Powiat, żeby prowadzić 
gospodarstwo rolne.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu Mienia Pan Mariusz Konopka oraz Przewodniczący 
Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Adam Orylski przedstawili 
pozytywne opinie Komisji o omówionym projekcie Uchwały. 
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Głos w dyskusji zabrał p. Radny Piotr Chmurzyński, który poinformował, że Klub Radnych 
PiS oraz Klub „Bezpartyjni dla Powiatu” wyraża negatywne stanowisko wobec tejże uchwały,  
Nie wszystkie Komisje merytoryczne Rady PW obradowały nad tym tematem, a jak wynika z 
uzasadnienia podpisanego przez Pana Dyrektora Zenona Gali, działania trwały od jakiegoś 
czasu. Przygotowania rozpoczęto wiosną 2016 r. i już wtedy była informacja o tym, że Zarząd 
przygotowuje taki plan, ale w późniejszym czasie takie informacje do Radnych nie docierały. 
Stąd też Radny P. Chmurzyński wyraził zdanie, że jest to zbyt szybka decyzja.  
Stanowisko Klubów w sprawie ma związek z dochodami samej dzierżawy: ok. 900 tys. zł. 
Wskazano, że w 2015 r. to kwota 671 tys. zł, w 2016 r.: 484 tys. zł. Nie są przedstawione 
w żaden sposób koszty, które w międzyczasie zostały odliczone od tych dochodów oraz to, 
w jakiej wysokości jest przychód. Jest to istotne, ponieważ od lat temat Krzyżowic jest 
obserwowany. Podkreślane było to, że samo gospodarstwo rolne, obecnie działające 
w  ramach Powiatowego Zespołu Szkół nr 1 w Krzyżowicach w sposób istotny wpływa 
na ogólne utrzymanie samej szkoły. Zostaje ponad 20 hektarów, mała część sprzętu. Należy 
postawić tutaj duży znak zapytania nad ich funkcjonowaniem. Z drugiej strony należy 
zastanowić się nad dochodami,  które będą bardziej przydatne Zarządowi, gdyż będą wpływać 
bezpośrednio na konta Powiatu, a Zarząd będzie mógł bezpośrednio nimi dysponować. 
Te środki w większej części były przypisane do samej szkoły i tam rozliczane. 
Wydzierżawiając grunty przeznaczone na aktywność gospodarczą, mówimy o ewentualnych 
odszkodowaniach, które mogą wystąpić w momencie, kiedy znajdzie się inwestor. Wtedy te 
odszkodowania będzie musiał wypłacić Powiat w związku z tym, że w naszym interesie 
będzie szybka sprzedaż. Należy zastanowić się, jak będzie miało się to do nadwyżki 200 – 
300 tys. zł., które będziemy mieli przy takiej formie dzierżawy. Pozostałe 100 hektarów, które 
jest przeznaczone w planach miejscowych na cele rolne budzi wątpliwości, bo będąc 
mieszkańcem danej Gminy, powiększając gospodarstwo, rodzinę może być skutkiem 
ewentualnych działalności ze względu na atrakcyjność gruntu. Sam okres 5 lat dzierżawy jest 
dla nas zastanawiający i fakt, czy Zarząd i Rada Powiatu będą mieli wpływ 
na  zagospodarowanie tego terenu. Radny Chmurzyński wyraził zdanie, że po 
wydzierżawianiu terenu i rozdysponowaniu sprzętu odtworzenie gospodarstwa będzie dość 
problematyczne. Sama szkoła również mocno straci na swej atrakcyjności i możliwości 
gospodarowania mieniem. 
  
Do dyskusji włączył się Wiceprzewodniczący Rady Pan Andrzej Wąsik. 
Jak powiedział, po 18 latach usilnych starań nad sanacją tego gospodarstwa Zarząd podjął 
decyzję o wydzierżawieniu. Wszyscy Starostowie, mając zabezpieczenie finansowe Powiatu 
starali się uczynić to gospodarstwo wzorcowym. Przepisy prawa nie pozwalają na to, 
żebyśmy byli konkurencyjni w stosunku do innych. Żadne inne gospodarstwo rolne nie ma 
ustawy o zamówieniach publicznych i tejże ustawy się nie stosuje, do czego zobligowana jest 
szkoła.  Wiąże się to z wieloma utrudnieniami w prowadzeniu działalności rolnej. 
Jednocześnie nie ma najmniejszych możliwości pozyskania środków pomocniczych na zakup 
sprzętu. Wszystko musi być kupowane ze środków własnych. Skoro dochody tego 
gospodarstwa są w granicach zera, wszystkie wydatki muszą pochodzić z budżetu. Pierwszą 
decyzją, jaka zapadła w tym Powiecie był zakup kombajnu, na który zaciągnięto kredyt. 
Zakup ciągników pokryto z budżetu. Taka sytuacja nie może mieć miejsca. Kiedyś było to 
gospodarstwo pomocnicze, które trzeba było włączyć w strukturę szkoły i na dzień dzisiejszy 
część finansowana jest z budżetu szkoły, część z gospodarstwa - z dochodów. Finanse 
publiczne muszą być jasne i przejrzyste. Można by stworzyć spółkę, lecz należy realizować 
tylko te zadania, które są zapisane ustawowo. Ustawowo nie mamy kompetencji prowadzenia 
gospodarstwa rolnego. Podziękowania należą się Zarządowi, że podjął decyzję o okresie 5 lat. 
Nigdy nauczyciele PZS nr 1 nie wykorzystywali tego gospodarstwa do celów naukowych. 
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To nie jest już szkoła rolnicza. Jest jedna klasa o charakterze rolniczym. Nie ma możliwości 
efektywnego przeprowadzania praktyk rolniczych. 
Przetarg odbędzie się według zasad stosowanych przez Agencję Nieruchomości Rolnych, 
która jest największym „graczem” jeśli chodzi o grunty rolne. Nie ma prawa pierwokupu 
jeżeli chodzi o grunty, czy nieruchomości Powiatu. Zasadą Powiatu jest to, że nie sprzedaje 
się gruntów rolnych. Sprzedaje się grunty, które uzyskały zmianę przeznaczenia. 
Niektórzy obecni pracownicy szkoły będą zatrudnieni w Obwodach Drogowych. Także sprzęt 
będzie mógł być tam wykorzystany.  
 
Do dyskusji włączyła się Pani Radna Iwona Dyszkiewicz. 
Rzeczywiście nie ma prawa pierwokupu, ustawa o kształtowaniu ustroju rolnego dotyczy 
nieruchomości Skarbu Państwa, a nie nieruchomości, które należą do Powiatu. W związku 
z tym nie ma istotnego zagrożenia, nie blokuje to w żaden sposób. 
 
Głos zabrał Pan Radny Janusz Gargała. 
Poinformował, że będąc w ostatnim czasie z Panem Wicestarostą w PZS Nr 1, zauważył, że 
w gospodarstwie nie ma gospodarzy od wielu lat. Zaproponował wykarczowanie terenu 
w całości.  
Pan Radny wyraził również wątpliwości, czy wszystkie Komisje dokładnie przyjrzały się 
wariantowi zagospodarowania gruntów. Zgodzić należy się z tym, że szkoda czasu, aby 
gospodarstwo funkcjonowało tak, jak dotychczas, niemniej Radni muszą być przekonani 
w 100% do tego za czym głosują.  
 
Do dyskusji włączył się Pan Starosta. 
Jak powiedział, należy zwrócić uwagę na trzy elementy, których zabrakło w dyskusji.  
Po pierwsze, na fakt, że Pani Dyrektor Powiatowego Zespołu Szkół nr 1 w Krzyżowicach jest 
za wydzierżawieniem gruntów. Szkoła jest po to, żeby uczyć i należy dać jej na to szanse. Po 
drugie, nie można mówić o pośpiechu w tym temacie. Projekt uchwały był przedstawiony 
na trzech Komisjach tematycznych Rady Powiatu Wrocławskiego: Komisji Rolnictwa, 
Leśnictwa i Ochrony Środowiska, Komisji Budżetu i Mienia oraz na Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu.  Po trzecie, w momencie wydzierżawienia gruntów na okres 3 lat, byłoby to 
tańsze, niż w momencie dzierżawy na okres 5 lat. Zgodziliśmy się na 5 lat, żeby kwota za 
hektar wydzierżawionego pola była wyższa. Przetarg chcemy przeprowadzić na trzy obszary 
o łącznej powierzchni 440 hektarów. Przetarg może wygrać jedna osoba, dwie, lub trzy. 
Kombinacja może być różna. Przetarg planujemy zakończyć do miesiąca czerwca, 
a w umowie będzie zapis, że dzierżawca wchodzi po zbiorach, Pola w tej chwili są obsiane, 
nawożone i jest realizowany cały proces rolniczy. 
 
Więcej głosów w sprawie nie było. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres pięciu lat 
nieruchomości stanowiących własność Powiatu Wrocławskiego została podjęta. (16 głosami 
„za”, 5 głosami „przeciw”, 1 osoba wstrzymała się od głosowania). 
 
Punkt 13. Uchwała w sprawie pozbawienia drogi nr 1983D kategorii drogi powiatowej 
O omówienie tego punktu została poproszona Pani Beata Kaczka – Folaron Dyrektor Dróg 
Krajowych i Transportu. 
Projekt uchwały dotyczy pozbawienia kategorii drogi powiatowej drogi nr 1983D relacji 
Rolantowice – Ręków o długości 4,43 km, przebiegającej przez obszar dwóch gmin: Gminy 
Sobótki i Gminy Kobierzyce, w tym 0,5 km przez Gminę Sobótkę, pozostała część drogi 
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przebiega przez Gminę Kobierzyce. Zgodnie z obowiązującą ustawą o drogach publicznych 
zostało 30 dni przed podjęciem uchwały przekazane pismo – informacja do Gmin o zamiarze 
podjęcia takiej uchwały przez Radę Powiatu. Zgodnie z art. 10 Ustawy o drogach 
publicznych, Rada Powiatu może w drodze uchwały pozbawić kategorii drogi powiatowej 
odcinek drogi powiatowej o proporcjonalnej długości do odcinka drogi wojewódzkiej, która 
uchwałą Sejmiku Województwa Dolnośląskiego została pozbawiona kategorii drogi 
wojewódzkiej. W przypadku Powiatu Wrocławskiego na Sesji województwa dolnośląskiego 
zostaliśmy zarządcą dawnych dróg krajowych nr 8 i nr 35 o długości 10,5 km. Wobec tego 
droga nr 1983D spełnia warunek proporcjonalnej długości  i dlatego podjęcie przedmiotowej 
uchwały należy uznać za zasadną. Jednocześnie należy podkreślić, że droga ta służy głównie 
lokalnej społeczności i nie spełnia wymogów ustawy o drogach publicznych w zakresie dróg 
powiatowych. 
 
Przewodniczący Komisji Transportu Dróg i Komunikacji Pan Krzysztof Dworak przedstawił 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
 
W trakcie realizacji tego punktu Panie Radne: I. Dyszkiewicz i Z. Kozińska opuściły salę 
obrad. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie pozbawienia drogi nr 1983D kategorii drogi powiatowej została podjęta 
jednogłośnie (20 głosami „za”). 
 
Punkt 14. Uchwała w sprawie przekazania Burmistrzowi Miasta i Gminy Sobótka 
zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 2075D w m. Sobótka, 
gmina Sobótka w zakresie pełnienia funkcji inwestora 
O omówienie tego punktu została poproszona Pani Beata Kaczka – Folaron Dyrektor Dróg 
Krajowych i Transportu. 
Projekt uchwały dotyczy przekazania Burmistrzowi Miasta i Gminy Sobótka zadania 
zarządzania odcinkiem drogi publicznej nr 2075D w miejscowości Sobótka, Gmina Sobótka 
w zakresie pełnienia funkcji inwestora w związku z zamiarem budowy chodnika przy 
wymienionej drodze w celu poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego, szczególnie pieszych. 
Realizacja zadania mieści się w ramach Programu „Bezpieczna Droga”. Projekt uchwały 
obejmuje termin realizacji zadania nie dłuższy niż do 31 grudnia 2017 r. Podjęcie niniejszej 
uchwały umożliwia podpisanie porozumienia pomiędzy Zarządem Powiatu Wrocławskiego, 
a Burmistrzem na zadania realizowane na drodze powiatowej. W projekcie uchwały, 
również w § 3 wyrażana jest zgoda na nieodpłatne udostępnienie części działek, na których 
zlokalizowana jest droga nr 2075D w Sobótce. Projekt powyższej uchwały wynika z ustawy 
o samorządzie powiatowym, z art. 12 pkt 8a: wyłączne kompetencje Rady Powiatu w sprawie 
podejmowania uchwał w sprawie powierzenia zadań jednostkom lokalnego samorządu 
terytorialnego, z art. 19 ust. 4 ustawy o drogach publicznych, gdzie mowa jest, iż zarządzanie 
drogami publicznymi może być przekazywane  między zarządcami w trybie porozumienia. 
Po podjęciu przez Radę Powiatu Wrocławskiego tej uchwały będzie podpisane porozumienie 
pomiędzy Powiatem i Gminą regulujące szczegółowe zasady współpracy przy realizacji 
przedmiotowego zadania.  
 
Przewodniczący Komisji Transportu Dróg i Komunikacji Pan Krzysztof Dworak przedstawił 
pozytywną opinię Komisji. 
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Nikt nie zabrał głosu. 
 
W trakcie realizacji tego punktu, na salę obrad powróciła p. Radna Z. Kozińska. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie przekazania Burmistrzowi Miasta i Gminy Sobótka zadania zarządzania 
odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 2075D w m. Sobótka, gmina Sobótka w zakresie 
pełnienia funkcji inwestora została podjęta jednogłośnie (21 głosami „za”). 
 
Punkt 15. Uchwała w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Żórawina zadania 
zarządzania odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 1954D i 1957D w m. Bogunów 
oraz nr 1956D w m. Galowice, gmina Żórawina w zakresie pełnienia funkcji inwestora 
O omówienie tego punktu została poproszona Pani Beata Kaczka – Folaron Dyrektor Dróg 
Krajowych i Transportu. 
Projekt uchwały dotyczy przekazania Wójtowi Gminy Żórawina zadania zarządzania 
odcinkami dróg publicznych, powiatowych w miejscowości Bogunów. Chodzi o dwie drogi: 
drogę nr 1954D i drogę nr 1957D oraz drogę w miejscowości Galowice nr 1956D Gmina 
Żórawina, w zakresie pełnienia funkcji inwestora w związku z zamiarem budowy chodnika 
przy wyżej wymienionych drogach, w celu poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego, 
szczególnie pieszych. Podstawą do podjęcia tej uchwały jest ustawa o drogach publicznych 
oraz ustawa o samorządzie powiatowym. Projekt uchwały obejmuje termin realizacji zadania 
do 31 grudnia 2017 r. W uchwale zawarty jest paragraf o nieodpłatnym udostępnieniu pasa 
drogowego. Po podjęciu uchwały przewidziane jest podpisanie porozumienia pomiędzy 
Zarządem Powiatu, a Gminą Żórawina w celu uszczegółowienia spraw związanych 
z realizacją tego zadania. 

Przewodniczący Komisji Transportu Dróg i Komunikacji Pan Krzysztof Dworak przedstawił 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Żórawina zadania zarządzania odcinkami 
publicznych dróg powiatowych nr 1954D i 1957D w m. Bogunów oraz nr 1956D w m. 
Galowice, gmina Żórawina w zakresie pełnienia funkcji inwestora została podjęta 
jednogłośnie (21 głosami „za”). 

Punkt 16. Uchwała w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych 
i specjalnych w Powiecie Wrocławskim do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego 
ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych 
O omówienie tego punktu została poproszona Pani Agnieszka Kosztyło – Pałys - Dyrektor 
Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu. 
Zgodnie z ustawą, przepisami wprowadzającymi prawo oświatowe, Rada Powiatu podejmuje 
uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego 
ustroju szkolnego po uzyskaniu pozytywnej opinii Kuratora Oświaty oraz po zaopiniowaniu 
przez Związki Zawodowe. Zasadniczymi zmianami tej uchwały są: przekształcenie szkół 
podstawowych sześcioletnich w ośmioletnie i włączenie oddziałów gimnazjów do tych 
właśnie szkół oraz przekształcenie szkół zawodowych w szkoły branżowe. Zmiany te wejdą 
w życie z dniem 1 września 2017 r., pozostałe zmiany stopniowo – zgodnie z ustawą. 
Uchwała ta uzyskała pozytywną opinię Kuratora Oświaty, została pozytywnie zaopiniowana 
przez Związki Zawodowe. 
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Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Pani Lidia Reps przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych w Powiecie 
Wrocławskim do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz 
ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych została podjęta jednogłośnie (21 
głosami „za”). 
 
Punkt 17. Uchwała w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych dla Powiatu 
Wrocławskiego na realizację zadań w ramach rehabilitacji zawodowej i społecznej 
w roku 2017 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Arleta Szmigielska- Dyrektor PCPR. 
W roku bieżącym, Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację 
zadań dotyczących osób niepełnosprawnych przyznał Powiatowi Wrocławskiemu kwotę: 
1 mln 87 tys. 466 zł. Kwota ta niestety nie zabezpiecza wszystkich potrzeb mieszkańców 
Powiatu. W stosunku do roku poprzedniego jest niższa o prawie 40 tys. zł. W załączniku 
do uchwały zostały szczegółowo określone najpilniejsze zadania i proponowana wysokość 
środków finansowych przeznaczona na ich realizację. W ramach rehabilitacji społecznej 
najwięcej środków, tj. 393 tys. 156 zł. proponuje się przeznaczyć na dofinansowanie 
do zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze – 
w tym zakresie potrzeby mieszkańców naszego Powiatu są największe. Natomiast w ramach 
rehabilitacji zawodowej na działalność warsztatów terapii zajęciowej proponuje się 
przeznaczyć kwotę 479 tys. 880 zł.  Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
Powiatową Społeczna Radę ds. Osób Niepełnosprawnych.  
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej - Pani Maria Biegańska przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych dla Powiatu Wrocławskiego 
na realizację zadań w ramach rehabilitacji zawodowej i społecznej w roku 2017 została 
podjęta jednogłośnie (21 głosami „za”). 
 
Punkt 18. Interpelacje i zapytania Radnych 
Nie zgłoszono interpelacji ani zapytań. 
 
Punkt 19. Wnioski i oświadczenia 
Radny Piotr Chmurzyński złożył oświadczenie w związku z informacją nauczycieli 
i rodziców Powiatowego Zespołu Szkół nr 1 w Krzyżowicach o fakcie sprzedaży koni, 
redukcji ich z liczby 13 do 5. Wyraził ubolewanie, ponieważ takie kierunki jak weterynaria 
i hodowla koni cieszyły się popularnością w całej Polsce. Rozumiejąc kwestie ekonomiczne, 
poprosił o ponowne przemyślenie decyzji dotyczącej punktu 12-ego niniejszego protokołu, 
gdyż, jak twierdzi, decyzje te przyczynią się do zmniejszenia atrakcyjności szkoły.  
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Radny Andrzej Wąsik zawnioskował do Zarządu o to, aby już dziś zaczęto zastanawiać się 
nad tematem OSWiR PW w Borzygniewie. Wraz z ówczesnym Wójtem Gm. Mietków, 
z którym rozpoczęta była budowa Ośrodka założono, że ani Gmina, ani Powiat nie będą 
prowadziły tego obiektu i takie założenie zostało zapisane w dokumentacji podstawowej. 
Radny zawnioskował o rychłym podjęciu tematu, o dostosowaniu tej placówki do przepisów 
obowiązujących. 
 
Wicestarosta Waldemar Szczykutowicz, nawiązując do oświadczenia Radnego Piotra 
Chmurzyńskiego, wyjaśnił, że nie jest możliwe utrzymywanie 13 koni, które nie są potrzebne. 
Wyliczenie 5 – 6 koni, to wyliczenie szkoły, której tylko taka ilość potrzebna jest 
do dydaktyki związanej z kierunkami: hodowla koni i weterynaria. Wyjaśnił, że Zarząd 
odpowiada za ekonomię i to nie on dyktuje warunki w tym temacie.  
 
Radny Piotr Chmurzyński ponownie oświadczył, że swoją poprzednią wypowiedź oparł 
na spotkaniu, które miało miejsce w maju/czerwcu 2016 r. Wyjaśnił, że uczestniczył jako 
jedyna osoba z Radnych, w spotkaniu brała udział także Pani Dyrektor Wydziału Edukacji, 
kultury i Sportu Starostwa, nie było nikogo z Zarządu. Rozmowa odbywała się z ówczesną 
Panią Dyrektor szkoły i z nauczycielami. Według Pani Dyrektor, decyzje były podjęte przez 
Zarząd. Nauczyciele natomiast wskazywali, że liczba  5 koni będzie niewystarczająca, wiązać 
będzie się to z dużym obciążeniem zwierząt, które potrzebują rotacji i odpoczynku. Ówczesna 
Pani Dyrektor nie widziała potrzeby zmian. Obecna dyrekcja szkoły prowadzi inną politykę, 
z której wynika brak potrzeby gospodarstwa, koni, itd. 
 
Punkt 20. Zamknięcie XVI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 16.35 Przewodniczący Rady zamknął XVI Sesję 
Rady Powiatu Wrocławskiego. Złożył wszystkim obecnym życzenia na nadchodzące Święta 
Wielkanocne.  
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